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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utses att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker måndag 29 november 2021. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

Socialdirektören Fredrik Jurdell informerade nämnden om att 

stadens kvalitetsutmärkelse har delats ut. Från förvaltningen har två 

verksamheter deltagit varav Ljungbacken, ett drogfritt boende med 

omvårdnadsinriktning belönades med ett hedersomnämnande   

för ett brukarfokuserat helhetsperspektiv som går utöver det 

ordinarie uppdraget, i stort som smått. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

 Inget för dagen. 
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§ 5  

Handlingsplan för hållbar plastanvändning 2022-2026 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1121 

Dnr 1.6–501/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remissen Handlingsplan 

för hållbar plastanvändning 2022-2026 

 

 

Ärendet  

 Miljöförvaltningen har på uppdrag av kommunfullmäktige tagit 

fram ett förslag till handlingsplan för hållbar plastanvändning 2022-

2026. Planen har en tydlig struktur och strategi med en 

handlingsplan som innehåller konkreta åtgärder och aktiviteter på 

både kort och lång sikt. Handlingsplanen täcker såväl allt från 

upphandling och inköp av plastartiklar till användning och 

avfallshantering. Planen är också en del av att uppnå 

kommunfullmäktiges mål att staden ska ha en fossilbränslefri 

organisation år 2030. Av planen framgår tydligt vilka nämnder och 

bolag som ansvarar för vilka åtgärder. Socialnämnden är en av de 

nämnder som har ett delat ansvar i att följande åtgärder genomförs: 

1.3 Kravställa smart hantering av soppåsar 

2.1 Ta fram och sprida vägledande material till Stockholms 

stads och fristående aktörers verksamheter om hur de kan bidra 

till en hållbar plastanvändning 

2.2 Följa stadens platsstrategi vid användning av 

förbrukningsartiklar 

3.4 Möjliggöra källsortering av plastförpackningar 

Socialförvaltningen är positiv till handlingsplanen och anser att 

föreslagna åtgärder är rimliga och fullt möjliga att tillämpa inom 

staden. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 13 oktober 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Stockholm ställs inför nya utmaningar i en allt varmare och blötare 

värld. Vi välkomnar stadens handlingsplan för klimatanpassning, 

men beklagar att den har blivit försenad. Handlingsplanen skulle 

tagits fram år 2020 och implementerats år 2021.  

 

Ett ökat arbete behövs när det kommer till klimatanpassning, i både 

stort och smått. Under år 2021 såg vi flera exempel på extrema 

översvämningar i Sverige och Europa. Staden måste ha en god 

beredskap för allvarliga krissituationer på grund av extremväder. 

Även mindre insatser är viktiga för stockholmarnas livskvalitet, så 

som skugga och vattenfontäner vid lekplatser och torg. 

Handlingsplanen är efterlängtad. ” 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) 

”Vänsterpartiet välkomnar förvaltningens förslag för handlingsplan 

för hållbar plastanvändning. Problematiken med plast är lika viktig 

som komplex och behöver ett systematiskt helhetsgrepp, vilket 

planen också tar. Planen har en tydlig struktur med en strategi och 

följande handlingsplan som inkluderar både allmänna 

förhållningssätt och konkreta aktiviteter på kortare och längre sikt. 

Den omfattar hela kedjan från inköp till användning och 

avfallshantering. Det är också tydligt vilka nämnder och styrelser 

ska vara ansvariga för varje del av handlingsplanen. 

 

Vi instämmer med kontorsremissinstanserna som har påpekat att 

implementeringen av planen behöver resurssättas. Den behöver 

även förankras i hela organisationen. Ansvaret att säkra tillräckliga 

resurser för plastarbetet ligger hos den styrande majoriteten, och 

varje förvaltning bör utse ansvariga tjänstepersoner som ska se till 

att planen blir implementerad. Det har även uttryckts oro för att 

belasta förvaltningarna med ett stort antal olika miljörelaterade 

styrdokument, och därför är det lägligt att inarbeta handlingsplanen 

i miljöprogrammet när det uppdateras nästa gång. 

 

Stockholms stad är en stor och komplex organisation, och 

komplexiteten ökar med att många av stadens kärnverksamheter 

drivs av upphandlade företag. Hur garanterar man att upphandlade 

äldreboenden, förskolor, friskolor och andra verksamheter lever upp 

till planens ambitionsnivå? Det kräver väldigt mycket 

uppmärksamhet vid upphandlingar, en aktiv avtalsförvaltning och 

många arbetstimmar för uppföljning. Slutsatsen är att även denna 
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styrning skulle underlättas och effektiviseras av att bedriva flera 

verksamheter i egen regi. 

 

Avslutningsvis beklagar vi att den styrande majoriteten duckar för 

frågan om mikroplaster från vägtrafiken, den överlägset största 

källan av mikroplaster. Frågan ingår varken i handlingsplanen för 

minskad spridning av mikroplast där den bäst skulle höra hemma 

eller i den aktuella planen.” 

 

Ersättaryttrande  

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V). 
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§ 6 

Öppna insatser utan samtycke 

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/517 

Dnr 1.6-517/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på kommunstyrelsens remiss av Socialstyrelsens 

författningsförslag i rapporten Öppna insatser utan samtycke 

2. Paragrafen justeras omedelbart  

3.  Nämnden anför därutöver följande. 

 

”Dagens socialtjänstlagstiftning bygger på en tydlig uppdelning 

mellan frivillighet och tvång.  Den sociala barn- och 

ungdomsvården hamnar tidvis i ett läge där frivilliga insatser inte 

räcker, eller där vårdnadshavare inte samtycker till dem. 

Alternativen blir då antingen att utredningen läggs ner, eller ett 

omhändertagande. 

 

Socialstyrelsen konstaterar att det finns barn som löper en risk att 

inte få tillräckligt stöd idag och att möjligheterna för socialtjänsten 

att besluta om öppna insatser utan vårdnadshavares samtycke 

behöver utökas. Flera kommuner som tillfrågats i rapporten tar 

också upp att öppna insatser skulle kunna ge mer tid att arbeta med 

att motivera vårdnadshavarna. Även barnrättsorganisationer tar upp 

att det kan vara svårt för föräldrar med missbruk eller psykisk 

ohälsa att orka hålla i kontakten med socialtjänsten så uthålligt som 

krävs för att frivilliga insatser ska kunna få effekt. 

 

Det finns möjligheter att sätta in öppna insatser utan samtycke, så 

kallat mellantvång. Frågan har utretts vid flera tillfällen utan att 

lagen har ändrats. Mellantvång kan idag enbart sättas in med 

anledning av den unges eget beteende, inte vid brister i hemmiljön. 

Socialstyrelsens utredning har tittat på möjligheten att sätta in 

öppna insatser utan samtycke vid fall av brister i hemmiljön, såväl 

gentemot barnet som gentemot vårdnadshavarna. Man landar dock i 

att någon lagändring inte bör genomföras. 

 

Vi anser att lagstiftningen tydligare bör utgå från barnets behov av 

stöd, och från en förståelse av de problem som uppstår när frivilliga 

insatser inte räcker och det enda alternativet är ett 

omhändertagande. Yngre barn som far illa på grund av 

hemförhållanden bör ha samma rätt till skydd som ungdomar som 
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far illa på grund av eget beteende. Vi ser sammantaget att svensk 

socialtjänst ska få möjlighet att sätta in insatser till vårdnadshavarna 

även då samtycke inte föreligger. Effekterna av en sådan reform 

behöver utvärderas och kommunerna behöver få stöd att sätta in de 

insatser de anser vara lämpliga i varje given situation.” 

 

Ärendet  

Socialstyrelsen fick i regleringsbrev för 2018 uppdrag att redogöra 

för kunskapsläget om öppna insatser utan samtycke till barn och 

unga respektive till vårdnadshavare. I december 2019 uppdrog 

regeringen också åt Socialstyrelsen att föreslå hur möjligheterna att 

ge öppna insatser utan samtycke till barn och unga kan öka. 

Uppdraget är en del i regeringens särskilda åtgärdsprogram mot 

gängkriminalitet, det så kallade 34-punktsprogrammet. I 

regeringsformen framgår att alla svenska medborgare har samma 

grundläggande fri och rättigheter och att den offentliga makten ska 

utövas med respekt för alla människors lika värde och för den 

enskilda människans frihet och värdighet. Myndigheter ska arbeta 

enligt proportionalitetsprincipen som innebär att åtgärder inte skall 

gå utöver det som är nödvändigt med hänsyn till ändamålet. Av 

föräldrabalken framgår att barn har rätt till omvårdnad, trygghet och 

en god fostran. Barn ska behandlas med aktning för sin person och 

egenart och får inte utsättas för kroppslig bestraffning eller annan 

kränkande behandling. Förvaltningen instämmer i Socialstyrelsens 

rapport om öppna insatser utan samtycke vad gäller att barn har rätt 

till omvårdnad, trygghet och en god fostran.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 3 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förslag från (L),(M), (MP), (C) 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Birgitta Thulin m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) yrkade 

bifall till eget förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar, tjänstgörande ersättaren Lena 

Josefsson alla (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

förvaltningens förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i reservationen till 

förmån för förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Handlingsplan för klimatanpassning av Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1033 

Dnr 1.6-430/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på kommunstyrelsens remiss om Handlingsplan för 

klimatanpassning av Stockholms stad. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet  
 Förslaget till Handlingsplan för klimatanpassning av Stockholms 

Stad 2021-2024 visar stadens ambitionsnivå för arbetet med 

klimatanpassningar och den innehåller aktiviteter som ska stärka 

stadens förmåga att hantera både skyfall, värmeböljor och torka. 

Planen består av tre kapitel: ett som övergripande behandlar 

klimatanpassningar samt två som inriktas mot värmebölja och 

skyfall. I planen finns aktiviteter som är kopplade till kapitlen där 

nämnder och styrelser anges som ansvariga för att genomföra dessa. 

I kapitlet för värmebölja beskrivs även problematiken kring torka 

och vattenresurshantering. Arbetssätten i handlingsplanen bygger på 

att inventera och avhjälpa risker med hot för liv och hälsa, risker att 

samhällsviktiga funktioner slås ut eller att det uppstår stora skador 

på stadens egendom eller verksamhet. Handlingsplanen ska också 

verka som ett stöd i framtida planering och anpassa verksamhet till 

ett förändrat klimat. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 21 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V) 

”Temperaturen för Stockholms län beräknas öka med mellan 3 - 5 

°C till 2100, enligt beräkningar från SMHI. Enligt FN:s 

specialrapport från 2018 innebär en temperaturökning på 1,5 grader 

redan mycket stora konsekvenser för våra samhällen. Ett Stockholm 

som är 3-5 grader varmare är svårt att föreställa sig.  
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Vad som blir särskilt tydligt är att klimatanpassning behöver få en 

större roll i stadens verksamhet. De detaljplaner som utarbetas nu, 

de bygglov som beviljas nu, de kommer att stå kvar 2100. Därför 

behöver alla förvaltningar och hela staden känna ett ansvar för att 

staden minskar sina utsläpp och är anpassad för ett förändrat klimat.  

 

Handlingsplanen för klimatanpassning fokuserar på skyfall och 

värmeböljor, vilket är en bra avgränsning. Vänsterpartiet vill dock 

framhålla vikten av flexibilitet i takt med att ny kunskap kommer. 

Andra delar som erosion och stormar kan också komma att bli 

aktuella och därför bör även dessa konsekvenser finnas med i 

stadens beaktande.  

 

Klimatanpassning måste gälla hela staden. Att handlingsplanen 

särskilt lyfter fram resursstarka områden som Östermalm och Norra 

Djurgårdsstaden i sina pilotprojekt är inte rimligt. Pilotprojekt och 

åtgärder för klimatanpassning måste göras i fler delar av staden och 

bör utgå från en riskanalys.  

I takt med att samverkan internt i staden och mellan staden och 

externa aktörer ökar, behöver finansieringen för samverkan öka. Det 

gäller naturligtvis också anpassningsmedel där staden behöver ta ett 

långsiktigt grepp om finansieringen.” 

 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnade till protokollet 

följande ersättaryttrande; 

”I det klimatnödläge vi nu befinner oss är det välkommet att staden 

antar en handlingsplan för klimatanpassning, om än något försenat. 

Enligt SMHI:s rapport som citeras i handlingsplanens inledning 

kommer Stockholm att bli både varmare och blötare. Följderna av 

detta förändrade klimat är oundvikliga, och det kommer att påverka 

staden på ett omfattande sätt. 

Vi anser dock, precis som Naturskyddsföreningen också skriver i 

sitt remissvar, att handlingsplanen måste kompletteras för att 

”tydligare motverka hoten som ett varmare klimat innebär”. Detta 

saknas i bland annat åtgärdsförslagen. 

Vidare finner vi det också anmärkningsvärt att inledningens första 

stycke beskriver den önskade utvecklingen av staden utifrån just det 

perspektiv som skapat klimatnödläget: jakten på tillväxt: 

”Stockholm ska vara en stad som kombinerar hög tillväxt, goda 

livsmiljöer och minimerad miljöpåverkan.” 

Feministiskt initiativ anser att tillväxt inte går att förena med arbetet 

mot klimatförändringarna, vilket bekräftas av den senaste 

klimatrapporten från IPCC som understryker att stora 
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systemförändringar behöver ske för att dämpa konsekvenserna av 

klimatnödläget. Det är därför direkt olämpligt att nämna tillväxt 

som ett önskat tillstånd i en handlingsplan som ska hantera de 

oönskade konsekvenserna av den. 

Naturskyddsföreningen lyfter också vikten av minskad trafik, inte 

minst i innerstaden som är extra utsatt i och med ont om grönska. Vi 

instämmer i att en minskning av trafik också innebär en minskning 

av föroreningar. Feministiskt initiativ har bland annat föreslagit en 

bilfri innerstad - eftersom det klimatnödläge vi befinner oss i just nu 

kräver radikala och mer omfattande initiativ för att minska 

utsläppen. Då måste privatbilismen regleras. Precis som 

Naturskyddsföreningen nämner leder minskad trafik till att 

parkeringsytorna kan användas till andra aktiviteter och det går 

hand i hand med målet om att skapa nya gröna och trygga platser i 

staden.” 

 

 

 

 

 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-11-23 

17 

 

 

 

 

 

§ 8 

Månadsrapport för oktober 2021 

 Dnr 1.2.2-55/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner månadsrapport för oktober 2021 

 

 

Ärendet  

Prognosen baseras på utfallet per 31 oktober samt utifrån dialog 

med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden prognostiserar totalt ett överskott mot budget med 5,0 

mnkr. De flesta enheter har en ekonomi i balans med budget. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 9 

Slutrapport – Stärkt tidigt stöd i samverkan STIS 2017-2021 – 

en social investering 

Dnr 1.5.1-638/2017 

 

Slutrapportering av fyrårigt projekt i ytterstaden som finansierades 

av stadens sociala investeringsmedel 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens slutrapport Stärkt 

tidigt stöd i samverkan 2017-2021 – en social investering. 

2. Ärendet överlämnas för kännedom till samtliga 

stadsdelsnämnder. 

 

 

Ärendet  

En utredning om att starta fler familjecentraler i ytterstaden följde 

av ett budgetuppdrag 2015. Det ledde till att socialförvaltningen 

tillsammans med de sju ytterstadsförvaltningarna skrev en ansökan 

till Stockholms stads sociala investeringsfond som beviljades. I 

ansökan fanns yrkanden om ett fyraårigt projekt om stärkt stöd i 

samverkan med avsikten att genom två heltidstjänster per 

förvaltning, erbjuda förebyggande föräldraskapsstöd till blivande 

föräldrar och föräldrar med barn i åldern 0-6 år.  Projektet syftade 

till att etablera ett tidigt föräldraskapsstöd, att föräldrar tar emot 

stödet och att de upplever sig stärkta av stödet i sitt föräldraskap. 

Dessa mål är uppnådda. I slutrapporten beskrivs arbetet som 

etablerats. Förvaltningen anger att för att det framgångsrika arbete 

som etablerats i ytterstaden ska kunna finnas kvar över tid behövs 

fortsatt uppdrag och varaktig finansiering. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner slutrapporteringen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Birgitta Thulin m.fl. (M), 

Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C). 

”Vi tackar förvaltningen för en bra slutrapport över arbetet med 

STIS, Stärkt tidigt stöd i samverkan. STIS har i många avseenden 

varit ett lyckat arbete som visar på potentialen i tidiga insatser och 

de möjligheter som en nära samverkan mellan socialtjänsten, 

regionen och civilsamhället ger. 

 

Det är viktigt att framgångsrika projekt inte tillåts rinna ut i sanden 

utan implementeras i ordinarie verksamhet, i synnerhet i en tid när 

pandemin har stört möjligheterna att kunna fortsätta arbeta som 

vanligt. I budget för 2022 får därför stadsdelsnämnderna och 

socialnämnden i uppdrag att fortsätta arbetet med STIS. 6,9 

miljoner kronor tillförs också för att kunna finansiera det fortsatta 

arbetet. 

 

Den grönblå majoriteten har också avsatt ytterligare 250 miljoner 

kronor för att kunna investera i fler utvecklingsprojekt med målet 

att ta fram och långsiktigt implementera fler evidensbaserade och 

bevisat framgångsrika tidiga insatser för att ge Stockholms barn och 

unga goda och trygga uppväxtvillkor.” 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Vi gläds åt att Stärkt stöd i samverkan visar så goda resultat. 

Arbetet startades under förra mandatperioden med medel från den 

sociala investeringsfonden. Tanken med den sociala 

investeringsfonden som inrättades under förra mandatperioden var 

att långsiktigt minska sociala problem genom att man göra tidiga 

och kunskapsbaserade insatser. 

 

Den röda tråden i politiken som fördes under förra mandatperioden 

var klyftorna skulle minskas med utgångspunkt i forskning. Utöver 

sociala investeringsfonden inrättades bland annat Kommissionen för 

ett socialt hållbart Stockholm år 2015 som hade uppdrag att dels 

kartlägga segregation och dels att föreslå rekommendationer för hur 

segregationen skulle brytas.   

 

STIS utgick ifrån det arbetet och synen. Stöd skulle erbjudas tidigt 

och tillgängliggöras för fler i ytterstadsdelarna. Forskningen visar 

att det finns ett starkt samband mellan barns uppväxtvillkor och 

levnadsvillkor senare i livet. Vi vet att genom ett förebyggande 

socialt arbete kan vi förhindra ett socialt utanförskap.  
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Det arbete som har gjorts får inte tappas bort när verksamheterna 

går in i ordinarie verksamhet och budget. Det gäller även för andra 

projekt som har finansierats med medel ur sociala 

investeringsfonden. För arbetet för jämlikhet och mot segregation är 

avgörande om alla stockholmare ska ha goda livsvillkor och 

möjlighet att förverkliga sina drömmar. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 10 

Socialförvaltningens arbete med samordnad individuell plan 

SIP 2020-2021 

Dnr 3.1.1-504/2021 

 

 

 

Socialnämndens beslut 

1.  Socialnämnden godkänner redovisningen som svar på hur 

socialförvaltningen har arbetat med uppdragen om 

samordnad individuell plan 2020-2021.  

2. Socialnämnden ska under 2022 identifiera lämpliga åtgärder 

för att öka förekomsten av samordnad individuell plan inom 

berörda verksamhetsområden i samarbete med 

stadsdelsförvaltningarna.  

   

Ärendet  

I ärendet redovisas sammanställning av förvaltningens arbete åren 

2020-2021 kopplat till samordnad individuell plan, kallat SIP. En 

SIP ska upprättas tillsammans med den enskilde och är ett verktyg 

för att beskriva det samordnade stöd och de insatser som den 

enskilde har behov av från socialtjänsten och regionen. 

Förvaltningen anordnar årligen föreläsningar i SIP för nyanställda 

medarbetare och chefer inom alla socialtjänstens 

verksamhetsområden. Vidare erbjuds en kurs som ger tre 

högskolepoäng under åren 2019-2022. Inom verksamhetsområde 

våld i nära relationer och hedersrelaterat våld har ett antal åtgärder 

vidtagits i syfte att öka förekomsten av SIP. Förvaltningen 

konstaterar att möjligheterna till samverkan med regionen genom 

SIP har försvårats dels av covid-19 pandemin och dels av att 

digitala mötesverktyg inte funnits på plats.  Förvaltningen föreslår 

att socialnämnden godkänner redovisningen av hur 

socialförvaltningen har arbetat med uppdrag rörande SIP, ett arbete 

som fortsätter under 2022. 

  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), ledamoten 

Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Antalet SIP i stadens socialtjänst är fortfarande förhållandevis lågt 

vilket vi beklagar. För att en individ med behov av stöd från flera 

olika instanser samtidigt ska kunna få det sammanhållet behöver 

antalet öka, inte minst bland barn och unga men även inom 

socialtjänstens andra verksamhetsområden. En förklaring till detta 

kan vara att budgeten till stadsdelsnämnderna saknar täckning för 

att ha en SIP-samordnare fortsatt anställd sedan projektpengarna 

försvunnit.  

 

Under åren 2017-2019 genomförde socialförvaltningen tillsammans 

med stadsdelsförvaltningarna en SIP-samordnarsatsning inom barn 

och unga. Syftet var att fler barn i behov av SIP skulle få en plan 

upprättad och därmed förbättra samverkan kring barnet. I 

utvärderingen av SIP-samordnarsatsningen konstaterades det att en 

betydande ökning av antalet SIP hade skett och att samverkan 

stärkts. Vi anser därmed att medel ska tilldelas stadsdelsnämnderna 

för att öka antalet SIP-samordnartjänster från dagens två till att 

finnas i alla stadsdelar. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 11 
Stöd till placerade barn och unga 

Dnr 3.1.1-505/2021 

Redovisning av budgetuppdrag 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden, i samverkan med utbildningsnämnden och 

stadsdelsnämnderna, fortsätter det pågående och långsiktiga 

arbetet med stöd till placerade barn och unga samt 

medföljande barn i syfte att säkerställa en vård och skolgång 

av god kvalitet utifrån varje barns eller ung persons 

rättigheter och behov.  

2. Socialnämnden godkänner rapporten Stöd till placerade 

barn och unga. 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till 

stadsdelsnämnderna och utbildningsnämnden för kännedom. 

 

 

 

Ärendet   

I Stockholms stads budget 2021 fick socialnämnden flera uppdrag i 

samverkan med stadsdelsnämnderna och utbildningsnämnden som 

syftar till att stärka och utveckla stödet till placerade barn och unga. 

När insatser på hemmaplan, med barnets eller den unges hem som 

utgångspunkt för vården, inte ger tillräckligt skydd eller stöd är det 

socialtjänstens ansvar att ombesörja en placering utanför det egna 

hemmet. Rapporten om stöd till placerade barn och unga redovisar 

hur de olika uppdragen har genomförts och hur stadens samlade 

arbete fortgår för att placerade barns och ungas behov och 

rättigheter ska tillgodoses med barnets bästa i fokus. För att 

säkerställa att de arbetssätt och metoder som redan finns för att 

stödja skolgången alltid omsätts i praktiken ser förvaltningen ett 

behov av fortsatt arbete i de uppdrag som idag pågår kring att stödja 

skolgången för barn under och efter placeringar. Implementering av 

nya metoder, modeller och synsätt tar tid. Ett förändringsarbete 

pågår och arbetet går framåt. Socialförvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner rapporten.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 november 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

Vägledning för stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala 

insatsgrupper från 18 år.  

Dnr 3.1.1-530/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1.  Socialnämnden godkänner Vägledning för 

stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala insatsgrupper 

från 18 år. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom.  

 

 

Ärendet 

Sociala insatsgrupper (SIG) är en arbetsmetod för samverkan 

mellan socialtjänst, polis, arbetsmarknadsnämnden och andra 

aktörer för att stötta och hjälpa personer att sluta begå brott, lämna 

en kriminell livsstil, kriminella miljöer och våldsbejakande 

extremism eller förhindra att individer utvecklar en kriminell livsstil 

eller involveras i våldsbejakande extremism. Arbetsmetoden utgår 

från samverkan på individnivå med regelbundna möten där alla 

berörda aktörers representanter och individen själv deltar under 

socialtjänstens ledning. Samverkan på individnivå görs möjlig 

genom ett samtycke till att bryta sekretessen från den inskrivne 

personen. I syfte att bidra till ökad likställighet och måluppfyllelse 

tog socialförvaltningen 2019 fram en vägledning som beskriver och 

tydliggör arbetet med SIG vuxna. Denna vägledning är en 

uppdaterad och delvis reviderad version. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förslaget till Vägledning för 

stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala insatsgrupper för 

vuxna från 18 år. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 november 2021. 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl.(S).  

”De sociala insatsgrupperna stärktes under den förra 

mandatperioden och under de senaste åren n har ett arbete gjorts för 

att strukturera upp arbetet i syfte att öka likställigheten. 
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Socialnämnden har viktigt ansvar i att samordna och stödja 

stadsdelsnämnderna i arbetet för att utveckla och harmonisera 

insatsgruppernas roll och arbetssätt.  

 

Vi välkomnar att vägledningen har reviderats och förtydligats. 

Arbetet för att öka likställigheten behöver ske kontinuerligt. Stadens 

arbete ska uppfattas som konsekvent, trygghetsskapande och 

likställt oavsett vilka stadsdel man befinner sig i. Vi vill att de 

effektivaste metoderna ska användas i stödet till individen. När fler 

visar intresse för att lämna kriminaliteten ska staden snabbt erbjuda 

insatser. Det är viktigt att stadsdelsnämnderna har beredskap att 

kunna erbjuda snabbt stöd. Särskilt eftersom den övre åldersgränsen 

för målgruppen tas bort. Om stadsdelsnämnderna behöver mer 

resurser för att kunna säkerställa att individen får ett bra stöd och 

snabb insatser är det viktigt att de får utökade medel. Den som vill 

lämna kriminalitet eller våldsbejakande extremism ska veta att 

staden kommer att stödja avhoppet.  

 

För att de som arbetar inom de sociala insatsgrupperna ska kunna 

erbjuda ett bra stöd är det viktigt att deras egen arbetsmiljö och 

arbetsvillkor är goda.  

 

Vi anser att det skulle bra om forskning knöts till det arbete som 

görs. Nämnden bör uppdra åt förvaltningen att genomföra fördjupad 

utvärdering av arbetet med de sociala insatsgrupperna. Syftet skulle 

vara att ta reda på vilka effekter man ser av verksamheterna. I 

arbetet för ett tryggare Stockholm är det viktigt att det är 

evidensbaserade metoder och åtgärder som används. På så sätt 

säkerställer vi att de insatser och investeringar som görs ger de 

resultat och effekter som staden önskar.    

 

Det är bra att det är stadsdelarna som gör bedömningen om unga 

mellan 18-20 år ska handläggas med av stöd av SIG unga eller SIG 

vuxna. Att det finns en öppenhet möjliggör för SIG att erbjuda det 

bästa stödet för den enskilde individen. Vi vill understryka vikten 

av att insatser och stöd kan ges till hela familjen när behov finns. 

Inte minst för de unga som kommer från ekonomiskt utsatta hem 

där ensamstående mammor ofta drar ett tungt lass. Insatser behöver 

då kunna ges både till den unge och föräldrar som har behov av 

praktiskt, ekonomiskt eller emotionellt stöd i syfte att skapa en 

stabil miljö för den unge så att det blir möjligt att lämna kriminalitet 

och missbruk. ” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 13  
Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och 
socialtjänstlagen (SoL)  

Kvartal 2, 2021 

Dnr 3.1.1-532/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 

rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 2 

år 2021. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 

beslut till kommunfullmäktige. 

 

 

 

Ärendet  

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 1, 2021 till 

178 stycken vilket är en ökning med 23 beslut jämfört med kvartal 

2, 2020. Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 79 

stycken. Det är en ökning med 9 beslut jämfört med kvartal 2, 2020.  

Orsaken till den stora ökningen av ej verkställda beslut enligt LSS 

och SoL är coronapandemin. Av LSS-besluten har 50 procent inte 

kunnat verkställas till följd av pandemin och för SoL-besluten har 

46 procent inte kunnat verkställas till följd av pandemin. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporteringen 

av ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, kvartal 2, 2021 och att 

rapporteringen överlämnas till kommunfullmäktige. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 14 
Socialnämndens sammanträden 2022  

Dnr 1.1.3-574/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

1.  Socialnämnden beslutar om nedanstående 

sammanträdesplan för 2022   

Måndag den 3 januari (val av utskott) 

Tisdag den 25 januari 

Tisdag den 22 februari (VB 2021) 

Tisdag den 22 mars  

Tisdag den 26 april (Budget 2023 med beräkningar för 2024-2025,) 

Tisdag den 24 maj (Tertialrapport 1) 

Tisdag den 14 juni 

Tisdag den 30 augusti 

Tisdag den 27 september (Tertialrapport 2) 

Tisdag den 25 oktober 

Tisdag den 22 november 

Tisdag den 13 december (VP 2023) 

2. Sammanträdena äger rum på tisdagar kl. 17:00 med 

undantag av sammanträdet den 3 januari som är en måndag 

och äger rum kl. 08:30.    

3. Nämnden uppdrar till förvaltningen att göra en plan för 

Funktionshinderrådets sammanträden 2022 med 

utgångspunkt från nämndens sammanträdesplan. 

 

Ärendet  

Nämnden fastställer årligen sammanträdesplan och arbetsordning 

för nämndens arbete. Förslag till sammanträdesplan är anpassad 

efter kommunstyrelsens tidsplan för nämndens arbete med bokslut 

och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget, budgetunderlag 

samt verksamhetsplan för 2023. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner förslag till sammanträdesplan för 2022. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 oktober 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 15 

Befogenhet att begära utbetalning av pengar  

Dnr 1.1.3-524/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1.  Socialnämnden ger förvaltningschefen (socialdirektören) 

Fredrik Jurdell befogenhet att på nämndens vägnar begära 

utbetalning av pengar för socialförvaltningen, samt uppdrar 

åt denne att utse erforderligt antal namngivna 

ställföreträdare 

2. Samtidigt ger socialnämnden förvaltningschefen vid 

Serviceförvaltningen befogenhet att på nämndens vägnar 

begära utbetalning av pengar för Socialförvaltningen samt 

uppdrar åt denne att utse erforderligt antal namngivna 

ställföreträdare. 

 

 

 

Ärendet  

Av Stockholms stads Regler för ekonomisk förvaltning 3 kap. 5§ 

framgår att varje nämnd ska utse person med befogenhet att på 

nämndens vägnar beordra utbetalning av pengar. 

Nämnden ska ge denna befogenhet till förvaltningschefen samt till 

förvaltningschefen för serviceförvaltningen. Förvaltningschefen ska 

i sin tur utse ett antal ställföreträdare med befogenhet att begära 

utbetalning av pengar. Rätten att begära utbetalning av pengar ska 

ges till namngivna personer. Socialförvaltningen föreslår att 

Socialnämnden fattar beslut enligt förvaltningens förslag. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 oktober 2021 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 16 

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 

(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 

bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Dnr 1.1.3-604/2021 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden delegerar till nedan nämnda tjänstepersoner 

vid Socialjouren att begära polishandräckning enligt LVM 

45 § 1 och 2 st. inom nämndens eget ansvarsområde. 

2. Socialnämnden förordnar nedan nämnda tjänstepersoner vid 

Socialjouren att begära polishandräckning enligt LVU  

§ 43 1 st. 2 p inom nämndens eget ansvarsområde. 

3. Socialnämnden begär att respektive stadsdelsnämnd fattar 

motsvarande beslut. 

 

Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anne-Catrine Jonsson, 

Antonio Bracamonte, Carl-Johan Kvist, Daniel Colegate, Elin 

Axelsson, Elisabet Lundqvist, Emma Magnusson, Eva Thomasson; 

Fanny Hällberg, Feryal Lövström, Frida Allertz, Helena Svensson, 

Isabelle Frödén, Johanna Kumblad, Julia Falk Nordberg, Julia 

Pettersson, Kajsa-Stina Nordmark, Katrin Pettersson, Lena Svärd, 

Lena Wedberg, Liliana Pellegrino, Liselotte Tronders, Lis-Marie 

Boija, Mait Fredlund, Malin Karlsson, Marimba Roney, Marion 

Hagland, Millicent Reyes, Mira Fargallo Dillner, Mohamud Abdi 

Osman, Pernilla Lilja, Philip Lindholm, Sanna Eriksson, Ylva 

Engelbrektsson, Ylva Westerdahl, Veronica Larsson 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 

familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar 

ett särskilt beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 

polishandräckning enligt LVM och LVU. Detta beslut överlämnas 

sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande beslut.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 oktober 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17 

Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2021-11-17 

(utsändes senare) 

B. Protokoll från funktionshinderrådet 2021-11-18 

(utsändes senare) 

C. Protokoll från Individutskottet 2021-10-26 

D. Tjänstemannabeslut, återkallande av inkassoärenden 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 18  

Övriga frågor 

- 


